
Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete

PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI BIZOTTSÁGA

2012.  augusztus 27-én  tartott  ülésének jegyzőkönyve

Az ülésen hozott határozat száma Tárgya
5/2012. (VIII. 27.) 2012. évi költségvetés módosításáról szóló 

előterjesztés megtárgyalása
6/2012. (VIII. 27.) 2012. I. félévi gazdálkodásról szóló tájékoztató 

megtárgyalása
7/2012. (VIII. 27.) ÖNHIKI pályázat benyújtásával kapcsolatos állásfoglalás

1



J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi-
Ügyrendi Bizottsága
2012.  augusztus 27-én  tartott üléséről

Jelen vannak: Kövér Mihály Csaba polgármester
Madarászné Mindig Erzsébet, Antal Gábor, Kövér Attila
Reszler György könyvvizsgáló
Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető

Balázs László jegyző

Lakosság részéről: ----

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az 
ülés határozatképes, azt megnyitja. Javaslatot tesz a napirendi pontok megtárgyalására.

A napirendhez más javaslat nem volt, a bizottság a napirendi pontot 
egyhangúlag elfogadta.

N A P I R E N D :

1. Előterjesztés és rendelet-tervezet a 2012. évi költségvetési rendelet módosítására
(A PÜB tárgyalja az anyagot.)
Előadó: Balázs László jegyző

2. Tájékoztató a Települési Önkormányzat 2012. évi I. félévi gazdálkodásának eredményéről
(A PÜB tárgyalja az anyagot.)
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester

3. ÖNHIKI pályázat benyújtása
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester

4. Iskola fenntartásával kapcsolatos tájékoztatás
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester

1. NAPIREND
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.)

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Van-e szóbeli kiegészítés a kiadott anyaghoz?

Kövér Mihály Csaba polgármester: Az államháztartás sajátosságából adódóan tíz módosítás 
történik  központi  hatáskörben  a  rendeletünkben.  Saját  hatáskörben  pedig  a 
közfoglalkoztatással, a tűzoltó egyesülettel, a családsegítő szolgálattal kapcsolatban történik 
módosítás  a  rendeletben.  Januárban  ezeket  az  előirányzatokat  még  nem  tudtuk  pontosan 
tervezni.
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Madarászné  Mindig  Erzsébet  bizottsági  elnök:  Itt  valójában  átcsoportosításról  van  szó. 
Kérdés? (Kérdés nem volt.) Hozzászólás? (Hozzászólás nem hangzott el.) Az anyag részletes. 
Javasolja-e a pénzügyi bizottság elfogadásra?

A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza:

5/2012. (VIII. 27.) PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT

a bizottság:

Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. évi 
költségvetési  rendeletének  módosításáról  szóló  előterjesztést  és 
rendelet-tervezetet megtárgyalta.

Az  előterjesztést  és  rendelet-tervezetet  javasolja  a  képviselő-testület 
előtt elfogadásra.

Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntését ismertesse a 
képviselő-testület előtt.

Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök
Határidő: 2012. augusztus 27.

2. NAPIREND
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.)

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Van-e kiegészítés a kiadott anyaghoz?

Kövér  Mihály  Csaba  polgármester:  A  közmunkaprogrammal  kapcsolatban  jelentős 
pénzösszegek jelentek meg a számlánkon,  de ezek a pénzeszközök kötött  felhasználásúak. 
Nem többletről van szó, el kell költenünk, de kizárólag a közmunka programra költhetők ezek 
a  pénzeszközök.  Örülök,  hogy az  első  félévet  zökkenőmentesen  végigvittük.  Nem biztos, 
hogy a  második  félév  is  ilyen  zökkenőmentes  lesz.  Előfordulhat,  hogy az  iparűzési  adó 
befizetése elmarad a tervezettől, mivel elég nehéz gazdasági helyzet van, és a vállalkozóknak 
kevés a bevételük. Az ÖNHIKI pályázatot határidőben benyújtjuk. A béreket a startmunkához 
nem kellett  megelőlegeznünk,  és  a  dologi  kiadások  hetven  százalékát  sem.  Ez  javított  a 
likviditásunkon.  Figyelembe  vették,  hogy  a  közmunkaprogramot  nem  lehet 
utófinanszírozással megoldani.

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Kérdés?
- Adó-visszafizetési kötelezettségünk volt. Ez miből adódott?

Bodnárné  Papp  Éva  pénzügyi  csoportvezető:  Az  iparűzési  előleget  be  kell  fizetni,  és 
következő  év  májusában  történik  az  elszámolás.  Nekünk  visszafizetési  kötelezettségünk 
keletkezett.
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Reszler György könyvvizsgáló: Ez azért van beállítva, hogy a testületi tagok konkrétan lássák 
a vagyoni helyzetet.

Balázs László jegyző: A múlt évi bevallásoknál a vállalkozók árbevétele kevesebb volt, mint 
az előző években. Az ez évi bevétel valószínűleg a tavalyinál is kevesebb lesz.

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Hozzászólás?

Antal Gábor bizottsági tag: Ismerve az ez évi tervezést és a menet közbeni megvalósítást, 
egyetértek az előterjesztéssel. Takarékos gazdálkodás eredménye ez. A közmunkaprogram az, 
ami  a  pénzügyeinket  kicsit  megmozgatta,  növelte  a  bevételt  és  a  kiadást  módosította.  A 
bevételeknél  több mint  ötven  százalékos,  a  kiadásoknál  pedig  negyvennyolc  százalékos  a 
teljesítés.  Ez  időarányos  teljesítés.  Bár  a  második  félévben  még  sok  dolog  várható.  A 
könyvvizsgáló  szerint  az  államháztartási  törvény  szabályainak  megfelel  a  beszámoló. 
Javaslom elfogadásra az anyagot a képviselő-testület előtt.

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: A független könyvvizsgálói jelentés ehhez az 
anyaghoz kapcsolódik.  A jelentés végén szerepel, hogy továbbra is takarékos gazdálkodást 
javasol. Szeretnénk erre ötleteket hallani.

Reszler György könyvvizsgáló: A vagyoni helyzetet majd látjuk. Jó példa az iparűzési adó 
erre. Úgy néz ki,  hogy félévkor van egy kis többlet,  de ezzel vigyázni kell.  Majd látjuk a 
második félévet. A kép reálisabb lenne, ha az első nyolc hónapot néznénk.

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Javasolja a bizottság a tájékoztatót elfogadásra 
a könyvvizsgálói jelentéssel együtt?

A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza:

6/2012. (VIII. 27.) PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT

a bizottság:

Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat 2012. I. félévi gazdálkodásáról 
szóló előterjesztést és rendelet-tervezetet megtárgyalta.

A tájékoztatót javasolja a képviselő-testület előtt elfogadásra.

Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntését ismertesse a 
képviselő-testület előtt.

Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök
Határidő: 2012. augusztus 27.
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3. NAPIREND
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.)

Kövér Mihály Csaba polgármester: Eredetileg be kell nyújtanunk egy szabvány határozatot a 
pályázathoz.  Ezen  kívül  van  egy racionalizálási  javaslatokról  szóló  előterjesztésünk,  amit 
szintén el kell fogadnia a képviselő-testületnek a pályázat benyújtásához.

Madarászné Mindig Erzsébet képviselő: Van esélyünk?

Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: Meg kell próbálnunk!

Madarászné  Mindig  Erzsébet  bizottsági  elnök:  Kérdés?  (Kérdés  nem volt.)  Hozzászólás? 
(Hozzászólás nem hangzott el.) Javasoljuk elfogadásra az előterjesztést?

A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza:

7/2012. (VIII. 27.) PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT

a bizottság:

az  ÖNHIKI  pályázat  benyújtásáról  szóló  előterjesztést  és  határozati 
javaslatot,  valamint  a  pályázathoz  kapcsolódó  racionalizálási 
döntésekkel kapcsolatos előterjesztést megtárgyalta.

A  pályázat  benyújtását  és  a  racionalizálási  döntések  meghozatalát 
javasolja a képviselő-testület számára.

Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntését ismertesse a 
képviselő-testület előtt.

Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök
Határidő: 2012. augusztus 27.

4. NAPIREND
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.)

Kövér Mihály Csaba polgármester: Tájékoztatás céljából terjesztem a képviselő-testület elé az 
anyagot. A nyilatkozatot szeptember 30-ig kell meghoznunk. A Köznevelési törvény július 
12-én módosult, a módosítások még hatályba sem léptek. Tisztázták a fenntartó fogalmát (szó 
szerint  ismerteti  a  törvény  ide  vonatkozó  részét).  Tehát  a  háromezer  fő  lakos  feletti 
települések esetén alapesetben az önkormányzat a fenntartó, de ezek az önkormányzatok is 
átadhatják az állam részére a fenntartást.  A háromezer főt  meg nem haladó önkormányzat 
pedig  vállalhatja  a  fenntartást.  Ennek  viszont  szigorú  feltételei  vannak.  A  saját  bevétele 
terhére kell vállalnia az önkormányzatnak a fenntartást.

Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: A helyi adóbevétel 12.242 eFt. 

Kövér Mihály Csab a polgármester: Az intézmények működési bevétele kb. ötmillió forint. 
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Bodnárné Papp Éva pénzügyi  csoportvezető:  Viszonyítani  kell  az  egy főre jutó  működési 
költséget. Az állam megnézi a legmagasabb és a legalacsonyabb önkormányzati bevételt, és 
úgy határoz majd meg egy összeget. 

Kövér Mihály Csaba polgármester:  Nem ismerjük még a jövő évi  állami  költségvetést.  A 
gépjármű adó hatvan százalékát elviszik. Saját bevételünk kevés van, szinte minimális. Nem 
tartom valószínűnek, hogy fenn tudjuk tartani az iskolát.

Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: Az állami támogatás száznegyvenötmillió forint, 
az átengedett központi adó hetvenötmillió forint. A saját bevételünk elenyésző.

Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Nem is nagyon van miről beszélnünk.

Balázs  László  jegyző:  Szeptember  30-ig  döntenünk  kell.  Amennyiben  akár  csak  tízmillió 
forinttal is kevesebbet kapunk, nem tudjuk fenntartani az iskolát.

Madarászné  Mindig  Erzsébet  bizottsági  elnök:  Tájékoztatni  szeretném majd  a  képviselő-
testületet,  hogy az  iskolában  büfé  lesz  kialakítva.  Olyan  stádiumban  van  már,  hogy egy 
határozatot kellene hozni az üzemeltetésre és a működtetésre.

Antal Gábor bizottsági tag: Azért jó lenne többet tudni erről a büféről. 

Madarászné  Mindig  Erzsébet  bizottsági  elnök:  Jó.  Átadom az  igazgató  asszonynak,  hogy 
konkrétan szeretnénk tájékoztatást kapni ebben az ügyben.

Más  az  ülésen  nem  hangzott  el,  a  bizottság  elnöke  megköszöni  a  megjelenést,  az  ülést 
berekeszti.

k. m. f.

/:Kövér Mihály Csaba:/ /:Balázs László:/
       polgármester jegyző

/:Madarászné Mindig Erzsébet:/
bizottsági elnök
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